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Plãþile nete ale
britanicilor cãtre UE,
la cel mai scãzut
nivel din 2012

Plãþile anuale nete ale Marii
Britanii cãtre bugetul Uniunii
Europene au scãzut în 2016 la

9,4 miliarde de lire sterline (12,4
miliarde de dolari) - cel mai redus
nivel din ultimii patru ani - faþã de
10,5 miliarde de lire sterline în
2015, aratã datele prezentate marþi
de Oficiul Naþional de Statisticã
(ONS), transmite Reuters, citat de
Agerpres.

Cifra corespunde unui procentaj
de 1,2% din cheltuielile guverna-
mentale, sau 181 de milioane de lire
sterline pe sãptãmânã, puþin mai
mult de jumãtate din suma pe care
partizanii campaniei pro-Brexit spu-
neau înaintea referendumului din iu-
nie 2016 cã o trimite Regatul Unit
cãtre UE.

Luna trecutã, reprezentanþii ONS
i-au transmis ministrului de Externe,
Boris Johnson, un susþinãtor de frun-
te al campaniei pro-Brexit, cã “a fo-
losit greºit statisticile oficiale” re-
petând cifra de 350 de milioane de
lire sterline — suma pe care ar fi plã-
tit-o sãptãmânal Marea Britanie
cãtre bugetul UE.

Johnson, care a menþionat cifra de
350 de milioane de lire sterline ºi
într-un articol apãrut în presã luna
trecutã, a explicat cã se referea la
plãþile brute ºi nu la cele nete.
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RADU HANGA, AVIZAT DE ASF DUPÃ TREI LUNI

Procedura de selecþie a noului CEO -
discutatã, astãzi, de conducerea BVB
lBonusurile lui Sobolewski, pe ordinea de zi

Consiliul Bursei a fost con-
vocat, pentru astãzi, sã discute
despre continuarea proce-

durii de selecþie a noului director
general, dupã ce, ieri, Autoritatea
de Supraveghere Financiarã (ASF)
l-a avizat pe Radu Hanga în fun-
cþia de membru al CA.

Unele voci vorbesc despre fap-
tul cã procesul de selecþie va fi re-
luat rapid, fiind cãutatã o soluþie
localã, o persoanã cu expertizã ºi
care a avut expunere externã.

Dupã cum a scris recent ziarul
BURSA, în anumite cercuri, este
vehiculat intens numele lui Ciprian
Pãltineanu, pentru preluarea ºefiei
BVB.

Aceastã propunere nu a fost pre-

zentatã oficial în Consiliul Bursei ºi
nu este clar dacã are susþinere de la

toþi cei nouã membri ai CA.
Consiliul BVB aºtepta, de trei

luni, avizul pentru Radu Hanga, pen-
tru a se putea reuni în formulã

completã de nouã membrii. Acesta a
susþinut interviul de evaluare la ASF,

la finalul lunii septembrie, dupã ce
fusese cooptat în CA-ul BVB la fi-
nalul lunii iulie ºi confirmat de ac-
þionari la AGA din septembrie.

Se pare cã BVB va relua selecþia
noului CEO, deºi, în septembrie, a
intervievat trei candidaþi pentru
funcþia de CEO, vacantatã pe 21
august, la expirarea mandatului lui
Ludwik Sobolewski. Cei trei can-
didaþi au fost Paul Prodan, Andre
Cappon ºi fostul director general
Ludwik Sobolewski, ultimul

înscris fãrã sã îºi depunã dosarul.

A.A.

(continuare în pagina 2)

SCANDALUL DIN JURUL ORDINULUI DE
ÎNCETARE A PRACTICILOR INCORECTE
ÎN CAZUL RAIFFEISEN

Surse: “Pandelicã nu i-a primit pe
debitorii care au mers la ANPC”

Cinci persoane împrumutate
în franci elveþieni (CHF) au
fost, ieri, la sediul Autoritã-

þii Naþionale pentru Protecþia Con-
sumatorilor (ANPC), ca sã afle care
este stadiul implementãrii Ordinului
de încetare a practicilor incorecte

emis de Autoritate în cazul Raiffei-
sen Bank.

Debitorii care au fost la ANPC au
precizat, pe pagina de Facebook a
Grupului Clienþilor cu Credite în
CHF: “Nu am reuºit sã vorbim cu ni-
meni astãzi (n.r. ieri) la ANPC.
Domnul Pandelicã (n.r. Bogdan
Pandelicã, preºedintele instituþiei)
era la Parlament, iar domnul Anghel
(n.r Paul Anghel, directorul general
al ANPC) era prins în ºedinþe (con-
form relatãrilor doamnei cu care am
vorbit). Arãmas sã facem programa-
re ºi sã mergem ulterior”.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 2)

ORDONANÞA 64 ÎN CSAT

Iulian Iancu: “M-am sãturat sã tot fiu fãcut KGB-ist,
pentru cã spun lucrurilor pe faþã”
l “Nu poþi sã spui ca România sã-ºi dea gazele la export ºi sã nu te intereseze de unde o sã iei în locul
lor alte gaze din import”l ”Nouã ni se impune imperativ sã exportãm gaze naturale, când se ºtie cã
importul nostru astãzi nu existã decât de la Gazprom, prin Ucraina”l “Este limpede pentru noi cã
suntem vulnerabilizaþi, aruncaþi într-o zonã de insecuritate ºi lãsaþi exclusiv în mâna Gazpromului”

Comisia de Industrii ºi Servicii
va trimite o scrisoare Consi-
liului Suprem de Apãrare a

Þãrii (CSAT) cu privire la Ordonanþa
de urgenþã a Guvernului nr.64/2016
pentru modificarea ºi completarea Le-
gii energiei electrice ºi a gazelor natu-
rale nr.123/2012, reîntoarsã de Plenul
Camerei Deputaþilor la Comisie.

Iulian Iancu, preºedintele Comisie
de Industrii, a declarat ieri: “Investi-
torii din Marea Neagrã nu vor tran-
zacþionarea gazelor naturale pe bur-
sã, ci preferã în proporþie de 100%,
contracte bilaterale. Ori acest lucru
impacteazã direct securitatea naþio-
nalã ºi acesta este motivul pentru
care noi trimitem la CSAT sã facã

analiza în consecinþã a solicitãrilor
lor ºi a tuturor aspectelor implicate
de ordonanþã. Credem cã acest pro-
iect de lege trebuie sã fie vizat de
toate instituþiile importante ale
României pentru cã este prea mare
responsabilitatea pentru noi. Perso-
nal, voi face o adresã cãtre CSAT, so-
licitând sã se analizeze toate impli-

caþiile în cadrul acestei instituþii”.
Iulian Iancu spune cã investitorii

susþin cã este esenþial pentru ei sã
aibã dreptul sã poatã face contracte
bilaterale, sã le încheiem de pe acum,
ca sã-ºi poatã asigura investiþiile.

ANCUÞA  STANCIU
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SENATORUL PSD EUGEN TEODOROVICI:

“Comisia Europeanã
s-a ºocat când a vãzut

proiectele noastre
pe planul Juncker”

l “MADR a fãcut un «shopping list» de proiecte
– cu biblioteci la nivel local ºi bac pentru trecerea
Dunãrii” l “România poate sã atragã, în maxim
trei ani, 23 miliarde euro fonduri europene”
l “Din pãcate, România promoveazã oameni
politici, în loc sã promoveze specialiºti”

Þ ara noastrã s-a fãcut de
râs cu propunerile pregã-
tite, iniþial, pentru Planul
Juncker, a explicat lipsa

absorbþiei pe acest program, dom-
nul Eugen Teodorovici, preºedin-
te al Comisiei de Buget Finanþe
din Senatul României, membru al
Comisiei pentru Afaceri Europene
ºi fost ministru al Fondurilor Eu-
ropene.

Domnia sa a precizat cã, pe acea
listã, pregãtitã în 2014 de Ministe-
rul Dezvoltãrii, se aflau biblioteci
la nivel local sau un bac de trecere
pe Dunãre, în general proiecte mi-
nore: “Cei de la Ministerul Dezvol-

tãrii au fãcut un «shopping list» –
daþi-ne ce aveþi -, au strâns sute de
proiecte ºi le-au trimis la Bruxelles.
Cei de acolo s-au ºocat când au vã-
zut ce proiecte trimite România pe
Planul Juncker. Alte þãri trimiteau
cinci–ºapte proiecte mari, de inte-
res naþional. Noi nu am fãcut lucrul
acesta”.

În opinia domnului Teodorovici,
þara noastrã poate sã atragã, în ma-
xim trei ani, 23 miliarde de euro fon-
duri europene, pe noul ciclu de
absorbþie.

ADINA ARDELEANU
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